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Copiii vor fi susținuți de către 
Guvern pentru a practica sport 
de performanță

SPORT

Ministerul Tineretului și Sportului prin 
Di recția pentru Sport și Tineret a 
județului Sibiu va acorda un ajutor fi-
nanciar sub formă de voucher în cuan-
tum de 300 de lei doar în vederea 
achiziționării de echipament sportiv. 
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Alegerile locale din 27 septembrie re pre zintă pentru 
Sibiu prima confruntare electo rală care poate pune probleme 
Forumului Democrat al Germanilor, aflat la conducerea 
orașului din anul 2000 – primar, respectiv  2004 – anul 
în care a dobândit și majoritatea în Consiliul Local.  

Sondajul Star Sibian dat publicității la începutul săp -
tămânii confirmă acest lucru: între candidatul PNL 
Adrian Bibu și cel al FDGR, Astrid Fodor, sunt sub 4 pro-
cente diferență. 

Practic, Adrian Bibu și PNL au reușit ca în două luni 
să dobândească încrederea în ve derea votului a tot 
atâția alegători ca și Astrid Fodor și FDGR, care au avut 
la dispo ziție peste 4 ani (chiar încă 16 ani, dacă e să a -
mes tecăm lucrurile) . 

Situația descrisă de sondaj generează un nou tip de 
energie finalului de campanie și, mai important, un nou 
mesaj. Un număr mare de susținători ai lui Adrian Bibu 
fac apeluri serioase în online împotriva risipirii voturilor. 
Ei consideră, având în vedere di ferența mică dintre pri -
mii doi clasați în cursa pentru primărie și tipul de vot (un 
singur tur de scrutin), că voturile acordate orică rui alt 
candidat în afară de Adrian Bibu sunt voturi pierdute. 

„Niciunul dintre ceilalți opozanți ai doamnei Fodor nu 
are capacitatea să câștige în fața ei într-un vot cu un sin-
gur tur așa cum este acesta”- explică susținătorii lui 
Bibu. Ei în deamnă toate partidele care declară că vor o 
schimbare la Primăria Sibiu să îl suțină pe Bibu. 

Campania pentru alegerile locale a fost, la Sibiu, deo -
sebită față de cele din ultimii 20 de ani. A avut (și are 
încă) o miză reală pentru ambii competitori aflați în top. 
Așa se ex plică și mesajele de până acum. 

Cei prezenți au semnat un parteneriat 
de implementare a proiectului  
Varianta Ocolitoare Sud Sibiu, între 
Consiliul Județean Sibiu și Ministerul  
Transporturilor. 
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Centura Mediașului va intra  
în linie dreaptă

MEDIAȘ

BIBU VS FODOR.  
DIFERENȚA DE 

NICI 4%!
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Adrian Bibu 
Economist, 38 de ani 

31.13 %

Astrid Fodor 
Economist, 66 de ani  

34.87% 

Adrian Bibu și-a lansat primul (încă din iulie) platforma 
program. A structurat-o în proiecte majore și priorități și 
a anunțat că nu se ferește de asumarea unor investiții 
mari. A vorbit despre curaj în administrație, despre vi -
ziune, despre trenul periurban, despre sala polivalentă 
și terenuri de sport, despre centura sud, despre digitali -
zare. Se întâmplă, așadar, în luna iulie. La câteva zile 
după, candidatul FDGR a anunțat la rându-i care îi sunt 
prioritățile. A atins pe scurt și câteva dintre cele enume -
rate de Bibu, însă apoi, în timpul precampaniei și cam-
paniei candidatul Formului a alocat spații tot mai mari 
temelor lansate de Bibu. În completare, Primăria Sibiu, 

instituțional, a lansat uneori și câte două comunicate de 
presă pe zi anunțând brusc bani pentru școli, susținerea 
Palatului Copiilor, investiții la Stadion, la Lacul lui Binder 
și chiar și trenul periurban (rebotezat „urban“). Primarul 
în funcție a început să facă multiple vizite pe șantiere și 
să apară în filmele de informare ale Municipalității pos -
tate pe facebook. A pus, practic, instituția pe care o con-
duce la muncă. Pentru prima dată în patru ani. 

Alegerile din 27 septembrie sunt, în pei sajul descris 
mai sus, un eveniment interesant pentru comunitate, 
unul care poate mo difica, pentru prima oară în ultimii 20 
de ani, administrarea muncipiului Sibiu.
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Vrei să devii asistent maternal în 
județul Sibiu? Iată ce trebuie să faci!

Direcția Generală de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Sibiu își dezvoltă rețeaua 
de asistenți maternali și face o selecție în 
vederea atestării și angajării persoanelor in-
teresate.  

Asistentul maternal profesionist este o 
persoană fizică, atestată, care asigură prin 
activitatea pe care o desfășoară la domiciliul 
său, creșterea, îngrijirea și educarea copilului 
pe care îl primește în plasament. Condițiile 
pe care persoanele interesate trebuie să le 
îndeplinească sunt următoarele: nivel de in-
struire-studii medii, domiciliul pe raza jude -
țului Sibiu, spațiu suficient pentru copil, să nu 
aibă probleme medicale și să nu aibă cazier. 

Asistenții maternali sunt obligați să asigure 
integrarea copilului în viața socială (înscri -
erea la grădiniță, școală, etc.), să asigure 
creșterea și îngrijirea copilului (înscrierea la 
medicul de familie, regim alimentar cores -
punzător vârstei, respectarea tratamentului 
medicamentos, evaluarea medicală perio -
dică a copilului), să participe la întâlnirile co -
piilor cu familia naturală sau adoptivă, să 
pregătească copilul în vederea integrării în 
familia naturală sau adoptivă și să păstreze 
confidențialitatea informațiilor despre copii. 

Cei interesați să devină asistenți maternali 

trebuie să treacă prin procesul de atestare, 
respectiv, evaluarea socială, psihologică, 
cursul de formare inițială și atestarea. 

Asistenții maternali primesc un salariu de 
bază + sporuri (vechime, plasament copii cu 
handicap, etc.) iar copilul luat în plasament 
primește alocație de stat și alocație de plasa-
ment. 

Persoanele apte de muncă, cu domiciliul pe 
raza județului Sibiu, ce dispun de spaţiu loca-
tiv, nu au probleme de sănătate şi doresc să 
îngrijească la domiciliul propriu un copil, sunt 
rugate să sune la numărul de telefon 
0751174404 expert implementarea Adela 
Demian sau 0269/232066 int.31 Serviciul 
Management de Caz pentru Asistență Ma -
ternală. Activitățile sunt finanțate prin inter-
mediul proiectului POCU/480/4/19/127169 
„TEAM – UP: Progres în calitatea îngrijirii al-
ternative a copiilor”, cofinantat din Fondul So-
cial European, prin Programul Operațional 
Capital Uman 2014-2020, Axa prioritară 4: 
Incluziunea socială și combaterea sărăciei. 
Prioritatea de investiție 9.iv: Creșterea acce-
sului la servicii accesibile, durabile și de înaltă 
calitate, inclusiv asistență medicală și servicii 
sociale de interes general, apel de proiecte 
POCU/480/4/19/19/Operațiune com pozită 

Dragi sibieni, 
iubesc Sibiul și consider că acesta trebuie să fie un oraș de referința pe harta 

Europei. În aceasta direcție ne putem îndrepta doar prin implicare și cooperare. 
Cu optimism și speranță am decis să candidez la funcția de primar al Sibiului, 

din partea Alianței Liberalilor și Democraților. 
Sunt Horațiu Marin și propun un salt valoric pentru orașul nostru. Mulți dintre 

dumneavoastră mă cunoașteți ca om al justiței, prin exercitarea profesiei de avo-
cat, mulți m-ați cunoscut ca om al administrației prin funcția de subprefect al 

județului Sibiu pe care am ocupat-o, mulți dintre dumneavoastră mă cunoașteți 
ca promotor al valorilor românești care mă reprezintă, mulți dintre 

dumneavoastră mă cunoașteți ca prieten devotat. 
Ca reprezentant al comunității sibiene îmi doresc să fructific potențialul de dez-

voltare al orașului prin angajarea tuturor resurselor necesare și eforturilor dedi-
cate, prin muncă de echipă și valorificarea capitalului uman extraordinar existent 

în orașul nostru. 
Sprijinul dumneavoastră mă onorează și mă responsabilizează să devin cea 

mai bună opțiune pentru un viitor primar al orașului.  
Cu deosebită considerație, 

Horațiu MARIN 
IMPLICAREA FACE DIFERENȚA! 
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OS. 4.5, 4.14 – Reducerea nu mărului de copii 
și tineri plasați în instituții, prin consolidarea 
rețelei de asistenți maternali. Proiectul este 
derulat de Autoritatea Națională pentru 

Protecția Drepturilor Copilului și Adopție (AN-
PDCA) in calitate de Beneficiar, în parteneriat 
cu cele 47 de Direcții Generale de Asistenţă 
Socială şi Protecţia Copilului.

Biblioteca Județeană ASTRA 
Sibiu a redeschide pentru public 
două săli de lectură

Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu a re-
deschis pentru public două săli de lectură, în 
intervalul orar 9:00 – 17:00, de luni până 
vineri. Consultarea documentelor disponibile 
la sala de lectură se face în foaierul instituției, 
situat la parterul sediului nou (Strada George 
Barițiu, nr. 7). Documentele periodice sunt 
puse la dispoziția publicului interesat în sala 
de lectură de la etajul I al sediului vechi 
(Strada George Barițiu, nr. 5), din cadrul 
Compartimentului Publicații Periodice. 

„Suntem preocupați constant de păstrarea 
sănătății și siguranței utilizatorilor și anga -
jaților bibliotecii. În acest sens, am întreprins 
măsurile necesare menite să sprijine activi-
tatea de studiu și cercetare în bibliotecă, în 
condiții de siguranță: mesele pentru studiu 
sunt dispuse la distanța recomandată, la 
fiecare masă fiind amplasat un singur scaun; 
anunțurile privind respectarea măsurilor de 
prevenție a răspândirii bolilor contagioase 
sunt expuse la loc vizibil; la intrarea în 
instituție se face un triaj observațional (ter-
moscanare noncontact); se asigură igien-
izarea frecventă a suprafețelor și obiectelor, 
aerisirea și curățenia periodică a spațiilor.”, 
transmit reprezentanții Bibliotecii Județene 
ASTRA Sibiu. 

În cele două săli de lectură amenajate pen-
tru public se vor respecta următoarele reguli 
de protecție: 

·accesul în interior este permis doar utiliza-
torilor care poartă corespunzător masca de 
protecție; 

·în vederea decontaminării încălțămintei, 
utilizatorii vor folosi covorul cu dezinfectant 
amplasat la intrare; 

·utilizatorii care doresc să consulte docu-
mente în regim de sală de lectură vor comu-
nica solicitările personalului care deservește 
biroul de relații cu publicul; 

·înainte de a prelua documentele livrate de 
bibliotecari și de a se așeza la masa de 

studiu, utilizatorii își vor dezinfecta mâinile cu 
soluția pusă la dispoziție; 

·utilizatorii își vor păstra locul ales în sala 
de lectură, pe tot parcursul perioadei de 
studiu și cercetare (maxim 2 ore); 

·la plecare, documentele consultate vor fi 
lăsate pe masa de studiu, acestea fiind pre-
luate de bibliotecari în vederea rezervării sau 
a depozitării în spațiile de carantină; 

·în cazul în care numărul solicitărilor pentru 
studiu la sală depășește numărul locurilor 
disponibile în sala de lectură, se va limita ac-
cesul utilizatorilor și perioada de timp pe -
trecută pentru o sesiune de studiu. 

Accesul publicului rămâne restricționat în 
celelalte compartimente și pe terasele bib-
liotecii, operațiunile de împrumut și restituire 
a documentelor realizându-se doar la pu pi -
trul de la intrare, în timpul programului de 
funcționare, atât în sediul central, cât și în fili -
ale. Utilizatorii înregistrați pot solicita sau re -
zerva documentele necesare telefonic (nr. 
tel. 0269 210 551, 0269 215 775) sau online 
(e-mail: bibliosuport@bjastrasibiu.ro). 

În egală măsură, pentru a reduce expu -
nerea utilizatorilor și a angajaților la even-
tuale pericole epidemiologice, recomandăm 
utilizatorilor să acceseze serviciile și resur -
sele bibliotecii disponibile online: catalogul 
online de pe website-ul bibliotecii (www.bjas-
trasibiu.ro), platformele electronice Cloud Li-
brary și Biblioteca Digitală și paginile social 
media: https://www.facebook.com/biblioteca-
sibiuastra/ și https://www.instagram.com/ 
bjastrasibiu/  

În funcție de evoluția contextului epidemi-
ologic și de recomandările autorităților, vom 
transmite noi informări privind modul în care 
se vor desfășura activitățile cu publicul în 
bibliotecă. Biblioteca Județeană ASTRA Si -
biu desfășoară toate activitățile cu sprijinul fi-
nanciar al Consiliului Județean Sibiu.
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Județul Sibiu:  

VIZIUNEA face diferența 

Consiliul Județean Sibiu se situează pe 
primul loc în Regiunea Centru la absorbția de 
fonduri europene, care au făcut posibile o 
serie de investiții noi în infrastructura de 
sănătate, drumuri județene și turism. În-
dreptarea spre fondurile europene a fost 
strategia președintei Consiliului Județean 
Sibiu Daniela Cîmpean încă de la începutul 
mandatului, în condițiile în care alocările de 
la bugetul de stat pentru Județul Sibiu abia 
acopereau necesarul de funcționare al 
instituțiilor de care răspunde Consiliul Ju -
dețean și nu ar fi permis o alocare subs -
tanțială pentru noi proiecte de dezvoltare. 

Viziunea conducerii Consiliului Județean 
Sibiu a fost însă cu un pas înaintea posi -
bilităților de moment și nu s-a lăsat limitată 
de eterna scuză românească a lipsei banilor. 
„Principiul meu a fost: dacă avem viziuni 
îndrăznețe vom găsi și soluții să le trans -
punem în realitate. Am văzut cu toții că 
proble ma majoră a României de când este 
membră a Uniunii Europene a fost lipsa de 
proiecte în stadiu avansat, nu lipsa surselor 
de finanțare. Pentru a atrage fonduri e nevoie 
mai întâi de proiecte care au parcurs faza 
birocratică de documentație și nu se află 
doar la stadiul de povești. Tocmai de aceea, 
ne-am concentrat pe realizarea de proiecte 
mature și, iată, așa am ajuns lideri la ab -
sorbția de fonduri europene în Regiunea 
Centru, fonduri care provin, în special, din 
Programul Operațional Regional. În acest 
moment toate proiectele mature pe care le-
am dezvoltat au primit finanțare,” declară 
Daniela Cîmpean, președinta Consiliului 
Județean Sibiu. 

Pentru modernizarea infrastructurii rutiere, 
autoritatea județeană s-a concentra pe pro -
iecte majore care pe lângă faptul că vor 
aduce o creștere economică microregiunilor, 
vor asigura și o conectivitate mai bună. Este 
vorba de proiectul Variantei Ocolitoare Sud 

Sibiu pentru care săptămâna trecută, Da niela 
Cîmpean, președinta Consiliului jude țean 
Sibiu a semnat un Parteneriat de im -
plementare alături de ministrul Transporturilor 
– Lucian Bode. La acest demers a contribuit 
și Raluca Turcan – vicepremierul României, 
care susține proiectele de dezvoltare din 
județul Sibiu. Prin parteneriatul de imple-
mentare, Ministerul Transporturilor s-a anga-
jat să ducă la îndeplinire următoarele etape: 
procedurile privind realizarea culoarului de 
expropriere, derularea procesului de acce-
sare a fondurilor europene, participarea la 
recepționarea lucrărilor, administrarea și 
între ținerea infrastructurii rutiere după în che -
ierea perioadei de garanție. 

Proiectul Noului Spital Județean se află de 
asemenea în linie dreaptă, având susținerea 
Guvernului României pentru finanțare. Până 
în acest moment s-a confirmat calitatea fac-
torilor de mediu prin studii efectuate de un In-
stitut din Cluj-Napoca, iar ulterior și nivelul 
corespunzător al zgomotului. Documentele 
de urbanism sunt aprobate, studiul de fez-
abilitate și indicatorii tehnico-economici la fel, 
iar spitalul a intrat în faza de proiectare teh -
nică. Sunt șanse ca Noul Spital Județean 
Sibiu să fie printre primele spitale publice 
construite în România după 1989. Sibiul are 
de altfel o mai veche istorie de pionierat în 
domeniul sănătății. Primul spital de pe actu-
alul teritoriu al României s-a deschis în 1292 
pe actuala stradă Azilului, iar în 1494 prima 
farmacie a fost deschisă tot la Sibiu.  

Pe lângă Spitalul Județean de Urgență, de 
Consiliul Județean Sibiu mai aparțin și Spitalul 
de Psihiatrie Gh. Preda și Spitalul de Pneu-
moftiziologie, pentru care în ultimii patru ani s-
au atras de Consiliul Județean Sibiu a pro -
ximativ 50 milioane Euro în cele trei spitale, 
pentru îmbunătățirea condițiilor de spitalizare 
și pentru dotări medicale esențiale, fapt ce 
ajută în prezent și în gestionarea pandemiei. 

“În curând voi încheia primul mandat. Acești patru ani 
care au trecut mi-au reconfirmat faptul că #sepoate, că 
deși mai sunt diferențe mari față de alte țări din Uniunea 
Europeană, am început la rândul nostru să generăm 
soluții inteligente, să arătăm că suntem mai mult decât o 
lista de probleme: suntem o parte a soluției!  Avem deja 
rezultate concrete, care arată că suntem pe drumul bun: 
proiectul pentru Noul Spital Ju de țean a ajuns la maturi-
tate, pentru Varianta Ocolitoare Sibiu Sud tocmai am 
semnat Parteneriatul de implementare cu Ministerul 
Transporturilor, iar proiectul pentru îmbună tățirea gestiu-
nii deșeurilor se află în fază finală,” Daniela Cîmpean, 
președinta Consiliului Județean Sibiu.

„Când vorbeam de un nou spital, acum 4 
ani, unii zâmbeau în colțul gurii, cu neîn-
credere: s-a mai promis… la diferite alegeri. 
Când am obținut cele 20 de hectare de teren, 
am văzut cu uimire că unele voci politice au 
început să critice ba că nu e priveliștea prea 
bună, ba că e aerul poluat, ba că e zgomot 
de la aeroport. Când am finalizat studiul de 
fezabilitate, au apărut comentarii că e prea 
mic. Astfel de reacții au venit în general de la 
partide de politice care au avut șansa de fi la 
conducere și de a realiza proiectul, dar au 
preferat să explice de ce nu îl fac, iar acum 
acceptă mai greu că devine o realitate” 
spune președinta Consiliului Județean – 
Daniela Cîmpean. „Proiectul este finanțabil 
european tocmai pentru că am ținut cont de 
toate cerințele majore de finanțare euro pea -
nă: are dimensiunile si numărul de paturi sta-
bilite după regulile europene, are un grad 
ridicat de accesibilitate, fiind aproape de 
aeroport, drumul european și autostradă, va 
folosi un sistem digitalizat și tehnologiile verzi 
de construcție si operare etc.” a declarat 
Daniela Cîmpean, președinta Consiliului 
Județean Sibiu 

Noul Spital Județean Sibiu ar fi cel mai 
mare proiect de investiții din județul Sibiu de 
după 1989, valoarea estimată fiind de aprox-
imativ 500 milioane Euro. 

Un alt proiect cu impact major asupra 
județului Sibiu, care va sprijini îndeplinirea 
țintelor europene de gestionare a deșeurilor, 
este modernizarea și îmbunătățirea sistemu-
lui de management integrat al deșeurilor. Re-
spectul pentru protecția mediului este o 
condiții esențială pentru a lăsa o moștenire 
vie, echilibrată copiilor și nepoților noștri. 

Uniunea Europeană a lansat Pactul Verde 
European (Green Deal), care este cel mai 
mare program de dezvoltare sustenabilă pe 
termen lung de până acum. Europa își prop-
une să devină primul continent neutru din 
punct de vedere al emisiilor, până în anul 
2050, iar noi ne propunem să facem din 
județul Sibiu una dintre primele regiuni Eu-
ropene care arată că se poate! 

„Am reușit până acum să facem opera țio -
nal un sistem de colectare selectivă a de șe -
urilor și să trecem de la depozitarea haotică 
și poluantă la groapa de gunoi, la sortare și 
reciclare. Campaniile de informare și conș -
tien tizare derulate prin ADI ECO Sibiu au 
contribuit nu doar la o mai bună gestiune a 
deșeurilor, dar mai ales la o mai bună edu -
cație pentru mediu. Peste 14,5 milioane Euro 
au fost investiți în eficientizarea termică a 
clădirilor noastre și suntem prima autoritate 
publică din România care a implementat o 
politică de interzicere a utilizării plasticului de 
unică folosință la evenimentele și în institu -
țiile subordonate. Avem de acum un plan 
județean de gestiune a deșeurilor, avem un 
proiect matur pentru modernizarea sistemu-
lui integrat de gestionare a deșeurilor și ne 
așteptăm să obținem o finanțare europeană 
de peste 45 milioane euro,” a declarat 
Daniela Cîmpean – președinta Consiliului 
Județean Sibiu 

Județul Sibiu are nevoie de o viziune baza -
tă pe proiecte mari, care să-l aducă la stan-
darde de secolul XXI mai ales în domenii 
critice. Sănătatea și infrastructura de calitate 
pusă în slujba dezvoltării durabile sunt două 
condiții esențiale pentru orice comunitate 
care vrea să aibă un viitor. 
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Centura Mediașului va intra în linie dreaptă

Veste bună pentru medieșeni –  
S-a deschis Biroul de înmatriculări auto

În urma demersurilor efectuate de președinta Consiliului Județean Sibiu, Daniela Cîmpean, astăzi, 18.09.2020, la Sibiu au fost 
prezenți vicepremierul Raluca Turcan, ministrul Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor, Lucian Bode și directorul ge -
neral al Companiei Naționale de Administrare a Infrastructurii Rutiere S.A. (C.N.A.I.R.), Mariana Ioniță pentru vești bune în ce 
privește infrastructura rutieră din Județul Sibiu. În cadrul evenimentului ce a avut loc în curtea instituției Consiliului Județean 
Sibiu, cei prezenți au semnat un parteneriat de implementare a proiectului Varianta Ocolitoare Sud Sibiu, între Consiliul 
Județean Sibiu și Ministerul Transporturilor. De asemenea, reprezentanții ministerului au prezentat Planul Investițional al Minis-
terului Transporturilor pe următorii 10 ani, punând accent pe investițiile în infrastructura rutieră din Transilvania.

Prin parteneriatul de implementare, Minis-
terul Transporturilor s-a angajat să ducă la 
îndeplinire următoarele etape: procedurile 
privind realizarea culoarului de expropriere, 
derularea procesului de accesare a fondurilor 
europene, participarea la recepționarea lu -
cră rilor, administrarea și întreținerea infra-
structurii rutieră după încheierea perioadei 
de garanție; 

Proiectele Varianta Ocolitoare Sibiu Sud și 
Centura Mediașului intră în linie dreaptă Con-
siliului Județean cu ajutorul finanțării euro -
pene, va parcurge următoarele etape: con -
tractarea serviciilor de realizare a studiului 
de fezabilitate și a proiectului tehnic cu toate 
documentațiile aferente, contractarea lucră -
rilor de execuție și monitorizarea imple men -
tării proiectului. „Am considerat întotdeauna 
că rolul autorităților locale este în primul rând 
de a face proiecte de impact pentru comuni-
tate. Deși acest proiect nu făcea parte din 
lista obiectivelor cu care am candidat în 2016, 
am constatat necesitatea acestuia, beneficiile 
și am demarat procedurile. În sondajul rea -
lizat de Banca Mondială, Varianta Ocolitoare 
Sud Sibiu s-a situat pe locul doi în topul celor 
mai dorite proiecte de sibieni. Azi, ne bu -
curăm de sprijinul Guvernului României pen-
tru realizarea acestui obiectiv de infras truc -
tură rutieră, extrem de important pentru 
co munitatea sibiană”, a precizat Daniela Cîm-
pean președinta Consiliului Județean Sibiu. 

Etapele de lucru pentru această investiție au 
fost demarate de Consiliul Județean Sibiu 
încă de la începutul anului 2019, primul pas 
fiind realizarea si aprobarea Studiului de 
prefezabilitate, în cadrul căruia s-au propus 
mai multe trasee ale Variantei Ocolitoare Sibiu 
Sud. Două dintre aceste trasee se vor studia 
amănunțit în cadrul studiului de fe zabilitate, 
unde se va arăta care este cel mai optim: 

Traseu 1: propune trece pe lângă Re -
zervația Naturală Dumbrava și străbate UAT-
urile: Sibiu, Cristian, Poplaca, Rășinari, Cis -
nădie și Șelimbăr, în intravilan și extravilan. 
Lungime cca 22,5 km. Valoare 1.369.620 lei. 

Traseu 2: este propus de asociația Animal 
Life, subtraversează printr-un tunel Rezer -
vația Naturală Dumbrava și străbate UAT-urile: 
Sibiu, Cristian, Poplaca, Rășinari, Cis nădie și 
Șelimbăr, în intravilan și extravilan. Lungime 
cca 20,2km. Valoare 717.669 lei. 

Faptul că proiectul propus de Consiliul Ju -
dețean Sibiu era deja la stadiul de proiect 
matur anterior adoptării Ordonanței de Ur -
gență a Guvernului nr. 101/2020 din luna 
iunie, care a dat posibilitatea autorităților lo-
cale să inițieze și să implementeze în par -
teneriat cu CNAIR, proiecte de infras tructură 
rutieră mare, a făcut posibilă includerea sa 
de către Ministerul Transporturilor ca proiect 
eligibil pentru finanțare. Pașii în continuare 
vor fi scoaterea la licitație a următoarelor 
etape de proiectare.  

În cadrul aceluiași eveniment, a avut loc 

Având în vedere Ordinul Ministerului Afa -
cerilor Interne nr.139/16.09.2020, privind u -
nele măsuri organizatorice în domeniul în -
ma triculării vehiculelor, prin realizarea unor 
componente ale activității de înmatriculare 
în alte sedii decât cele situate în municipiile 
reședință de județ, Serviciul Public Comuni-
tar Regim Permise de Conducere și Înma-
triculare a Vehiculelor din cadrul Instituției 
Pre fectului județul Sibiu, va desfășura activi -

tăți de prelucrare a documentelor necesare 
o per ațiunilor de înmatriculare a vehiculelor 
și eliberare a plăcuțelor cu numere de înma-
triculare sau provizorii. 

 
Programul de lucru este în zilele de marți 

și joi la sediul secundar din Municipiul Me -
diaș, Aleea Comandor Dimitrie Moraru nr. 
17, în intervalul orar 11:00-14:00. Însă, 
acesta se mai poate modifica.

semnarea unui parteneriat similar între Pri -
măria Mediaș și Ministerul Transporturilor 
referitor la realizarea Centurii Municipiului 
Mediaș. „Locuitorilor din Mediaș li s-a promis 
această lucrare de prea multe ori. Astăzi, 
împreună cu primarul Gheorghe Roman, fa -
cem un pas concret, unul rezultat din impli-
carea continuă a vicepremierului Raluca 

Turcan în asumarea acestui demers la nivel 
central și din preocuparea reală pe care Pri -
măria Mediaș a demonstrat-o față de acest 
subiect de când Gheorghe Roman a preluat 
adminis trația locală” – a spus Daniela Cîm-
pean, președinta Consiliului Județean Sibiu. 

Reamintim că și infrastructura de sănătate 
a județului beneficiază de un Acord de par -

teneriat  între Guvernul României și Consiliul 
Județean Sibiu, care a fost încheiat în data 
de 30 iulie 2020, în prezența premierului Lu-
dovic Orban, a vicepremierului Raluca Turcan 
și a ministrului Fondurilor Europene, Marcel 
Boloș precum și Ministrul Sănătății, Nelu 
Tătaru. Acordul vizează sprijinul pentru finan -
țarea construirii noului spital județean Sibiu.
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Secția Psihiatrie III a Spitalului de Psihia-
trie „Dr. Ghe. Preda” din Sibiu a primit 
statutul de Secție clinică

Răspunzând unei solicitări de informații în baza Legii 544/2001, Primăria Dumbrăveni a recunoscut că fostul primar, liberalul 
Geta Irimie, a lăsat moștenire peste 58 de miliarde de lei vechi, bani pe care actuala administrație i-a cheltuit în totalitate.

Secția Psihiatrie III a Spitalului de Psihiatrie 
„Dr. Ghe. Preda” din Sibiu a primit statutul de 
Secție clinică, în baza Ordinul emis de Minis -
terul Sănătății în data de 18.09.2020. A -
ceastă reușită a fost făcută publică în ca drul 
unei conferințe de presă organizată marți, 22 
septembrie, în curtea spitalului, eveniment la 
care au participat managerul spitalului, Se-
bastian Stroia, directorul medical, dr.Ciprian 
Băcilă, președinta Consiliului Județean Sibiu, 
Daniela Cîmpean, directorul Direcției de 
Sănătate Publică Sibiu, dr. Gabriel Budescu, 
rectorul Universității „Lucian Blaga” Sibiu, 
prof.univ.dr. Sorin Radu, prorectorul ULBS, 
conf.univ.dr. Horațiu Dura, decanul Facultății 
de Medicină, conf. univ. dr. Radu Fleacă, și 
conf.univ.dr. Mihaela Bucuță din cadrul Fa -
cultății de Științe Socio-Umane, alături de 
jurnaliști și o parte din colectivul spitalului. 

În urma dobândirii acestui statut, secția 
câștigă posibilitatea unei colaborări mai a -
propiate cu Universitatea Lucian Blaga din 
Sibiu, respectiv în secție vor efectua stagii 
clinice și/sau practică de specialitate studenți 
ai Facultății de Medicină din cadrul Univer -
sității „Lucian Blaga” Sibiu în specializările 
Medicină, Medicină Dentară, Asistență Me -
dicală Generală și Tehnică dentară. 

De asemenea, vor beneficia de pregătire 
teoretică și practică masteranzi în speciali-
tatea Psihologie clinică, Consiliere psiho lo -
gică și Psihoterapie și studenți la Psihologie 
ai Departamentului Psihologie din cadrul 
Facultății de Științe Socio-Umane a Univer -
sității Lucian Blaga Sibiu. 

Susținerea activităților mai sus menționate 

contribuie la creșterea calității actului medi -
cal, la creșterea calității vieții pacienților in -
ternați și, nu în ultimul rând, la creșterea 
pres tigiului unității sanitare. Secţiile clinice 
universitare reprezintă acele secţii de spital 
în care se desfăşoară activităţi de asistenţă 
medicală, învăţământ medical, cercetare 
ştiinţifică-medicală şi de educaţie medicală 
continuă (EMC).  

„Sibiul poate să țintească mai sus pentru 

că are resursa umană necesară. Ca urmare 
a primirii statutului clinic pentru secția Psihi-
atrie III, crește prestigiul spitalului de psihia-
trie și se deschid noi oportunități pentru a 
derula proiecte de certare. Totodată, este un 
beneficiu notabil pentru studenții la Medicină 
și cei de la Psihologie care pot aplica cunoș -
tințele dobândite. Spitalul de Psihiatrie Dr. 
Gheorghe Preda intră în linie dreaptă pentru 
obiectivul privind obținerea statutului de spital 

clinic, fapt care va îmbu nătăți și posibilitățile 
de finanțare și de desfășurare de proiecte de 
cercetare” a declarat președinta Consiliului 
Județean Sibiu, Daniela Cîmpean. 

Conducerea spitalului, rectorul ULBS  și 
de canul Facultății de Medicină au oferit de-
talii despre planurile legate de înființarea unui 
compartiment de cercetare axat pe neuro -
științe, în strânsă legătură cu activitățile di-
dactice și științifice desfășurate în spital.

La 1 ianuarie 2018, acest excedent a ajuns 
la aproape 77 de miliarde de lei vechi, o su -
mă uriașă pentru o localitate de mărimea 
Dumbrăveniului, astfel că, încercând să în -
țele gem cum această sumă a adus un plus 
valoare vieții de zi cu zi a locuitorilor Dum -
brăveniului, întrebarea ”cum s-a investit a -
ceastă sumă ?” a fost una care a venit în 
mod natural. Ceea ca a înțeles însă să 
răspundă administrația condusă de actualul 
primar a fost cel puțin surprinzător și din 
păcate nu în sensul bun al cuvântului. 
Răspunsul dat a venit prin două liste lungi de 
investiții realizate de Primăria Dumbrăveni în 
2017 și 2018 din acel excedent bugetar, ast-
fel că, așa cum rezultă din răspunsul asumat 
sunt sume exorbitante care au fost cheltuite 
pe achiziții și investiții fără rost, inexistente 
sau mult supraevaluate. 

Șocant este că o mulțime de investiții sunt 
inutile, cum ar fi pista de biciclete în valoare 
de 93.000 de lei (peste 900 de milioane de 
lei vechi) într-un Dumbrăveni în care traficul 
auto este, practic, inexistent. O astfel de 
investiție publică care ar urma să protejeze 

un trafic intens ciclistic de un alt trafic intens 
auto, nefiind justificată pentru că pur și sim-
plu nici unul din cele două tipuri de trafic care 
ar reprezenta condiții sine-qua-non nu există 
în Dumbrăveni. Chiar dacă, prin absurd însă 
am accepta oportunitatea unei astfel de 
investiții, nici măcar acele dungi de vopsea 
colorată care să delimiteze banda ciclistică 
de cea auto, în realitate nu se regăsesc la 
Dumbrăveni. Alte investiții cu care se laudă 
primarul din Dumbrăveni pur și simplu, nu 
există. Aici cel mai flagrant exemplu fiind 
terenul de minifotbal din satul aparținător 
Ernea care a costat bugetul local, 1 miliard 
de lei vechi. Ca să nu înțelegeți că suntem 
cârcotași de meserie, nu negăm importanța 
unui astfel de teren pentru mișcarea fizică 
zilnică și chiar pentru sănătatea locuitorilor, 
însă, alocarea unei astfel de sume pentru un 
teren pe care nimeni nu l-a văzut, este cel 
puțin deranjant. Doar o „minune” ar putea 
face să apară din neant în satul Ernea 
terenul de minifotbal plătit cu miliardele buge-
tului local în 2017/2018. 

Un șanț carosabil la Dumbrăveni, a costat 

aproape două miliarde de lei vechi (195.000 
lei) deși are doar 500 de metri sau un trotuar 
de 200 de metri pătrați a ajuns să coste 
83.000 de lei. Practic „un paradis al pre -
țurilor” lucrărilor de construcție într-un colț 
uitat de lume. Pentru astfel de prețuri practi-
cate la primăria Dumbrăveni nu pot exista 
decât două explicații. Ori lucrările au fost 
acordate prin achiziție directă și atunci chiar 
nu au contat în mod deosebit la stabilirea 
ierarhică a ofertanților, ori pe termen scurt se 
preconizează o creștere semnificativă a ca -
lității vieții la Dumbrăveni, astfel că, con dițiile 
salariale ridicate ale locuitorilor și ale nivelului 
de trai au influențat în mod direct și perfect 
explicabil creșterea financiară a valorilor pen-
tru lucrările plătite din bani publici de către 
Primăria Dumbrăveni. Revenind la realitate, 
dacă însă din păcate, acest tablou al bu -
năstării vieții cetățenilor Dum brăveniului nu 
este validat de realitate, rămânem într-o tristă 
realitate cu niscaiva lucrări publice executate 
la prețuri piperate care par că singurul țel 
urmărit este acela de a cheltui cât mai re-
pede și cât mai ineficient bugetul local. 

Spre stupoarea locuitorilor din Dumbră veni, 
sume enorme apar ca investite în res taurarea 
Castelului Apafi (214.200 lei) sau în monu-
mentul simbol al orașului, biserica ar meano-
catolică din centru (383.890 lei) deși niciunul 
din aceste obiective nu a beneficiat, în reali-
tate, în ultimii 4 ani, de reabilitări. Nu negăm 
importanța unor astfel de lucrări la obiective 
simbol ale orașului, însă din afir mațiile lo -
cuitorilor aceste lucrări nu au existat, o țiglă 
nefiind așezată pe biserica ar menească în 
această perioadă, nu lucrări de aproape 4 
miliarde de lei vechi. Și chiar dacă ele ar fi 
existat, un edil care acționează după o strate-
gie eficientă și bine gândită ar fi trebuit să 
pună în operă și alte acțiuni și activități care 
să crească identitatea turistică a orașului, 

astfel încât banii publici investiți în aceste 
obiective publice să aducă în final un plus 
valoare palpabil în viața fiecărui cetă țean al 
urbei. 

La Șaroșul pe Târnave, sat aparținător 
Dumbrăveniului, conform celor afirmate de 
primarul Emil Dârloșan prin informațiile o -
ferite în baza legii 544/2001, s-au investit 
90.980 de lei într-un dispensar pe care nu l-
a văzut nimeni niciodată. Tot locuitorii din 
Șaroș ar fi beneficiat, acum doi ani, de un 
parc de un miliard de lei vechi, parc în care 
însă nimeni nu s-a relaxat până acum. Cu 
siguranță, locuitorii din Șaroș își doresc să 
aștepte serviciile medicale de calitate efec-
tuate în dispensarul „proaspăt reabilitat” cel 
puțin pe hârtie, în parcul frumos amenajat, pe 
băncuțele proaspăt vopsite sau lăcuite și 
așezate frumos la umbra răcoroasă a unor 
arbori înalți și cu coroana deasă. În realitatea 
crudă locală, proiectele și realizările sunt in-
existente dar rămân însă cheltuielile din 
bugetul local de aproape 2 miliarde achitate 
conform hârtiilor emise de primărie. Cheltu-
ielile sunt reale însă dispensarul și parcul se 
regăsesc doar pe hârtia din primărie, care le 
suportă. Dispensarul și parcul rămân undeva 
atârnate între mit și realitate, între justificări 
și dorințe, invizibile în teren însă perfect iden-
tificabile în speranțele de mai bine ale locu -
itorilor din Șaroș. 

Astfel sub păstorirea actualei administrații 
locale, cetățenii orașului Dumbrăveni practic  
plătesc, din banii publici facturi piperate pe 
lucrări praf și pulbere, sau pe lucruri lipsite 
de necesitate pentru oraș. Modul în care 
locuitorii Dumbrăveniului vor înțelege să 
sancționeze astfel de comportamente admi -
nistrative și să îi „plătească” la rândul lor, 
edilului „polița”, o vom vedea cu siguranță 
după data de 27 septembrie.

Cheltuieli mari și realizări infime la Primăria Dumbrăveni
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Ecografia cardiacă sau ecocardiografia este o metodă imagistică performanța de 
investigație a inimii, care prin intermediul ultrasunetelor poate vizualiza cordul oferind 
astfel medicului informații foarte utile. Cu ajutorul ei se studiază anatomia inimii ( atriul 

stâng și drept, ventriculul stâng și drept), valvele cardiace (valva mitrală, tricuspida, aor-
tica și pulmonară) și marile vase (vena cava inferioară, aorta și artera pulmonară). 

Ecografia cardiacă studiază și funcția acestor structuri, fiind utilă în special în studiul 
funcției valvelor, precum și în aprecierea funcției inimii, în mod particular a funcției sisto-

lice și diastolice a ventriculului stâng. Utilizând ecografia Doppler se poate măsura 
viteza fluxului sangvin într-un punct ales, metodă care permite diagnosticul și 
aprecierea severității insuficienței și stenozei unei valve. Pacientul căruia i se 

efectuează investigaţia nu necesită nici o pregătire prealabilă pentru efectuarea acestei 
proceduri. Aceste caracteristici au impus ecocardiografia ca fiind cea mai utilizată 

metodă imagistica de investigare a cordului, prezentând avantaje față de alte metode 
(tomografia cardiacă, scintigrafia cardiacă, cateterismul cardiac). Principalele avantaje 

sunt constituite de costuri mai reduse și de lipsa iradierii, ceea ce o face metoda 
imagistică  ideala pentru monitorizarea evoluției pacienților cu afecțiuni cardiace.  

Informațiile oferite de aceasta sunt complementare si suplimentare consultului cardio-
logic și electrocardiografiei. Datorită informațiilor atât de importante oferite, și datorită 

simplității efectuării acesteia, ecografia cardiacă a devenit o metodă de rutină în investi-
garea pacienților care se adresează unui consult cardiologic. Astfel, ecocardiografia 
este recomandată oricărui pacient cardiac sau oricărui pacient care are unul sau mai 
multe simtome cardiace, pentru stabilirea cauzei durerii cardiace, a tulburărilor de ritm 
(palpitaţii), a fenomenelor de insuficienţă cardiacă sau pentru stabilirea anomaliilor car-
diace congenitale atât la copii, cât şi la adulţi. Informațiile oferite pot fi utile și în diag-
nosticarea precoce a unor boli cardiace, chiar înainte de apariția vreunui simptom. Un 
astfel de ecocardiograf de ultima generație există în cadrul Clinicii Proctoven, unde vă 

așteptăm doar cu programare în prealabil. Ca și noutate, am achizitionat două noi 
aparate de ultima generație, noi, un holter pentru monitorizarea tensiunii arteriale și un 

holter pentru monitorizarea EKG. Ambele aparate se atașează pacientului  
monitorizând parametrii respectivi pe 24 de ore. 

Dr. Minodora Teodoru 
Medic primar cardiolog 

Doctor în științe medicale 
Clinica Proctoven 
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ADVERTORIAL

Bogdan Trif: Vreau să-mi pun întreaga experiență și 
toată expertiza în slujba cetățenilor județului meu 

Ministrul sibian care a transformat turimul în prioritate națională, Bogdan Trif, vorbește deschis despre motivația 
care l-a determinat să candideze pentru președinția Consiliului Județean Sibiu: locuitorii acestui județ merită mai 
mult, au nevoie de profesioniști capabili să managerieze întregul județ și să rezolve problemele cu care se 
confruntă diferitele comunități.

-Cine este Bogdan Trif? 
-Sunt sibian, născut în satul Vale, din Măr -

ginimea Sibiului, unde mi-am petrecut o 
bună parte a copilăriei. Acolo am învățat, de 
la bunicii și părinții mei, respectul pentru cei 
din jur și dragostea față de tot ce ne-a dăruit 
Dumnezeu. Îi prețuiesc foarte mult pe oa-
menii care muncesc pământul și își cresc an-
imalele aproape cu evlavie. Am învățat cât 
de importante sunt credința și tradițiile pentru 
a deveni un om demn, cinstit și puternic.  

Sunt absolvent de studii universitare de 
lungă durată, cu diplomă de licență în Drept 
și Agronomie (inginer). Ulterior, am absolvit 
și studiile postuniversitare de master, obți -
nând diplome în specializările Managemen-
tul Securității, Sănătății și al Relațiilor de 
Muncă și în Expertiza și Managementul Sis-
temelor Ecologice. Mi-am completat studiile 
cu diferite cursuri de specializare. 

În toate funcțiile publice pe care le-am 
ocupat, am făcut performanță. Cei mai mulți 
dintre sibieni mă cunosc din perioada în 
care am fost Ministrul Turismului. În cei doi 
ani de mandat, am reușit să fac din Turism 
o prioritate națională. Am redus taxele și im-
pozitele pentru operatorii economici din tur-
ism, ducându-le la cel mai scăzut nivel din 
Europa: TVA de 5%, impozit specific, 
vouchere de vacanță. Cel mai important 
beneficiu al acestor măsuri este faptul că 
banii au ajuns în industria de turism din 
România. Totodată, am scos la lumină 60% 
din operatorii de turism care funcționau <<la 
negru>>. Am asigurat 100% pachetele de 
servicii turistice, astfel încât, acum, românii 
își primesc banii înapoi dacă agențiile de tu -
rism intră în insolvență. Împreună cu echipa 
pe care am condus-o, am accesat fonduri 
europene și am promovat România și Sibiul, 
în mod special, la cele mai mari târguri de 
turism din lume. 

Înainte de a deveni ministru al Turismului, 
am fost Comisar General al Gărzii Naționale 
de Mediu, poziție în care am ajuns după ce 
am acumulat o îndelungată experiență în 
domeniu, în calitate de Director executiv al 
Agenției Regionale pentru Protecția Mediu-
lui Sibiu și director executiv al Agenției Jude -
țene pentru Protecția Mediului Sibiu. La 
Garda de Mediu, am reușit, prin proiecte și 
programe cu finanțare nerambursabilă, să 
dotăm instituția cu aparatură electronică, 
programe de monitorizare, mașini de teren, 
bărci și drone.  

Ca director executiv al Agenției pentru 
Protecția Mediului Sibiu, am implementat un 
sistem de relații cu publicul astfel încât cetă -
țeanul să nu stea mai mult de 10 minute în 
instituție, pentru preluarea și rezolvarea 
solicitării sale. Împreună cu echipa mea, am 
reușit să aducem Agenția din Sibiu pe locul 
I pe țară, la atragerea de fonduri europene. 
Unul dintre primele proiecte a fost am-
plasarea cablurilor aeriene în subteran, pe 
cinci mari artere rutiere din municipiul Sibiu 
(Calea Dumbrăvii, Bulevardul Vasile Milea, 
Bulevardul Corneliu Coposu, Bulevardul Vic-
toriei și Șoseaua Alba Iulia). De asemenea, 
tot pe fonduri europene, am transformat 
sediul Agenției, dintr-o clădire dărăpănată, 
în singura clădire ecologică a unei instituții 
din România. Împreună cu echipa mea, am 
fost premiat de Comisia Europeană cu locul 
I pentru realizarea și implementarea unui 
proiect pe teme de biodiversitate. 

-De ce candidați la funcția de Preșe -
dinte al Consiliului Județean Sibiu? 

-Vreau să-mi pun întreaga experiență și 
toată expertiza în slujba cetățenilor județului 
meu. Știu câte lucruri bune se pot face pen-
tru Sibiu și sibieni. Am convingerea că eu le 
pot face. Județul Sibiu are nevoie de oameni 
care au făcut lucruri în viață, nu de amatori 

care promit de toate și, odată ajunși în 
funcții, constatăm că nu au competențe, nu 
înțeleg și nu pot. Am văzut incapacitatea, 
dezinteresul și lipsa de viziune ale actualei 
conduceri a Consiliului Județean. Cred că 
sibienii trebuie să-și aleagă în fruntea Con-

siliului Județean un om determinat și com -
petent, capabil să formeze o echipă bună și 
să facă performanță. Și, cel mai important 
lucru, un om care să pună  

 
OAMENII ÎNAINTE DE TOATE! 

Comandat de Partidul Social Democrat din România - Organizația Județeană Sibiu. Publicat de SEN-TEN MEDIA SRL-D, CMF 21200019. Tiraj: 20.000 exemplare
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ADVERTORIALGabriel Tischer:  
Când iubești Sibiul, nu e greu să faci legături cu oamenii

Când iubești Sibiul, nu e greu să faci legături cu oa-
menii. Să afli ce îi preocupă, ce frământări au, ce nevoi și 
ce dorințe de viitor îi ambiționează, astfel încât să con-
cepi o strategie care să reprezinte interesele cetățenilor 
în toate domeniile esențiale care le pot asigura o viață 
decentă, cu perspective realiste de viitor.

O funcție publică presupune renunțarea la 
confortul existențial și asumarea unui alt 
destin, spre binele celorlalți, pentru că a -
ceas ta este însăși esența democrației. A 
con duce destinele unui județ cum este Si -
biul, unul dintre cele mai bogate în resurse 
din România, presupune a realiza o punte 
culturală, istorică, socială și economică între 
moștenirea trecutului, prezentul marcat de 
profunde frământări și viitorul pe care să îl 
construim împreună. 

Acesta este cuvântul care leagă întreaga 
viziune a FDGR în ceea ce privește soarta 
acestei colectivități, acesta este scopul pen-
tru care trebuie să continuăm să dezvoltăm 
județul în stilul eficient promovat de admi nis -
trația Bottesch - Iohannis, alături de doamna 
primar Astrid Fodor, acesta este obiectivul 
nostru, al tuturor celor care locuim aici, de a 
câștiga un loc binemeritat pe harta Europei 
moderne.  

O responsabilitate uriașă pe care trebuie 
să ne-o asumăm la nivel de colectivitate ca 
pe o condiție obligatorie a unei evoluții dura-
bile și sustenabile. 

Nu mai e timp de sloganuri electorale, nici 
de promisiuni afirmate la modul general și la 
un timp prezent impersonal, pentru că nu se 
poate oricum, ci conștient, asumat, respon-
sabil! Avem o șansă de a începe o nouă 
construcție pentru copiii noștri, pe care îi 
vrem aproape de noi, avem 14 ore și o zi 
plină de semnificații - 27 septembrie -, care 
ne aduce împreună, cetățeni din toate etniile 
și din toate categoriile sociale, care trebuie 
să-și spună punctul de vedere și să con-
tribuie la identificarea celor mai bune soluții!  

„Sibiul a demonstrat că are potențial, sibi-
enii au dovedit că sunt o comunitate unită, 
modernă și dinamică”, spunea președintele 

României, Dl. Klaus Werner Iohannis.  
Nu putem vorbi despre un Sibiu prosper, 

care să se dezvolte durabil,  fără a ține cont 
de politicile publice în domeniul educației, al 
sănătății și al asistenței sociale! Cei mai vul-
nerabili dintre noi, și din păcate sunt mulți în 
județul Sibiu în care o treime din copii se 
culcă flămânzi, fac parte din pătura săracă 
a unui județ, iar acesta este barometrul cel 
mai sensibil și obiectiv totodată al gradului 
de civilizație, preocupare și interes a deci -
denților politici. Solidaritatea trebuie să fie 
factorul determinant pentru un județ incluziv 
și pentru calitatea vieții, iar împreună trebuie 
să ne asumăm incluziunea grupurilor defa-
vorizate, prin voluntariat din partea societății 
civile și prin proiecte pe fonduri nerambur -
sabile, având în vedere faptul că un o biectiv 
prioritar al UE este combaterea sărăciei! 

Nu putem vorbi despre un județ Sibiu mo -
dern, occidental, fără să vorbim despre o 
economie funcțională, care să se dezvolte pe 
baze sănătoase, pornind de la micii în tre -
prinzători și până la marii investitori, pentru 
că ne dorim locuri de muncă pentru toți cei 
care vor să rămână în locul în care s-au năs -
cut și, mai mult, pentru cei peste 1.000 de 
copii cu părinți plecați la muncă în străinătate. 

Putem să ne mobilizăm și să începem, din 
28 septembrie, o viață nouă, pentru toți cei pe 
care îi iubim și îi respectăm ca pe niște par -
teneri de viață egali si cu aceleași drepturi! 

Pe 27 septembrie votați pentru Sibiu! Vo -
tați cu inima, votați echipa Forumului Demo-
crat al Germanilor din România! 

Mai multe detalii despre programul elec-
toral FDGR pentru 2020-2024 puteți găsi pe 
http://gabrieltischer.ro sau pe www.face-
book.com/GabrielTischerFDGR
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A început distribuția primei tranșe de vaccin antigripal 
către medicii de familie și unitățile sanitare din județul Sibiu

În vederea vaccinării cu prioritate a urmă -
toarelor categorii de persoane din grupele la 
risc: Copii cu vârste între 3-5 ani; Gravidele; 
persoane, adulți și copii, rezidente în instituții 
de ocrotire socială, precum și persoane care 
acordă asistență medicală, socială și îngrijiri 
la domiciliul persoanelor la risc înalt; 

Medici, cadre sanitare medii și personal 
auxiliar, atât din spitale, cât și din unitățile 
sanitare ambulatorii, inclusiv salariați ai ins -
tituțiilor de ocrotire (copii și bătrâni) și ai 
unităților de bolnavi cronici, care prin natura 
activității vin în contact respirator cu pacienții 
sau asistații. 

Primele 4.800 doze de vaccin antigripal 
alocate județului nostru au fost recepționate 
de către Direcția de Sănătate Publică a ju -

dețului Sibiu în cursul zilei de marți, 15 sep-
tembrie. La fel ca în anii trecuți, livrarea vac -
cinului antigripal se va realiza în mai multe 
tranșe. Pentru acest sezon DSP Sibiu a cen-
tralizat un necesar de 47.259 doze de ser 
imunizant. 

Având în vedere situația epidemiologică, 
Ministerul Sănătății recomandă populației 
care nu intră în categoria de risc ridicat de 
îmbolnăvire să achiziționeze vaccinul în ved-
erea imunizării și atrage atenția asupra res -
pectării regulilor de igienă, lucru esențial 
pentru prevenirea îmbolnăvirilor. În sezonul 
2019-2020 vaccinarea antigripală din județul 
Sibiu a debutat în data de 21 octombrie 2019, 
iar în luna februarie 2020 au fost epuziate 
cele 26.800 doze repartizate județului Sibiu.

Ministerul Sănătății a anunțat la începtul acestei 
săptămâni demararea campaniei de vaccinare antigripală 
gratuită din sezonul epidemic 2020-2021, care se 
derulează prin cabinetele medicilor de familie şi unităţile 
sanitare cu paturi, vizând reducerea la maximum a 
îmbolnăvirilor prin gripa de sezon. Vor fi imunizate per-
soanele din grupele cu risc ridicat de îmbolnăvire, cele cu 
vârsta peste 65 de ani, cu boli cronice, în special boli res-
piratorii şi cardiovasculare, boli metabolice, copii şi 
bătrâni instituţionalizaţi, personal medical, gravide, con-
form recomandărilor OMS şi ECDC.

România va recupera, din fonduri 
europene, banii cheltuiți pentru 
decontarea testelor RT-PCR

Ministerul Sănătății a depus spre finanțare 
4 proiecte europene în cadrul apelului privind 
consolidarea capacităţii de gestionare a 
crizei sanitare COVID-19 lansat în luna mai 
2020 de Ministerul Fondurilor Europene prin 
Programul Operațional Infrastructura Mare 
2014-2020. România va recupera, din fon-
duri europene, banii cheltuiți pentru decon-
tarea testelor RT-PCR efectuate la nivel 
național în vederea identificării infecțiilor cu 
virusul SARS-CoV 2, în cadrul Programului 
național de supraveghere si control a bolilor 
transmisibile prioritare. 

Activitațile principale ale proiectelor vizea -
ză decontarea din fonduri europene a cos-
turilor cu servicii medicale de testare RT- 
PCR pentru identificarea infecțiilor active cu 
virusul SARS-CoV 2 la nivel național real-
izate sau ce se vor realiza în cadrul Progra-
mului național de supraveghere si control a 
bolilor transmisibile prioritare în perioada feb-
ruarie 2020- ianuarie 2021. 

Proiectele depuse de Ministerul Sănătății, 

atât retrospective, dar si care privesc cheltu-
ieli viitoare, au ca obiectiv și cresterea nu-
marului de teste RT-PCR efectuate la per -
soanele eligibile, la nivel national, în vederea 
identificării infecțiilor active cu virusul SARS-
CoV 2 si controlul evoluției sindromului res-
pirator acut cu noul coronavirus (COVID-19). 
Evaluarea proiectelor va începe după 30 sep-
tembrie 2020, estimându-se ca în luna martie 
să fie aprobată finanțarea. 

Bugetele celor patru proiecte însumea -
ză aproximativ 949 milioane lei (aprox.200 
milioane de euro) 

„Am început lupta în această pandemie în 
condiții de austeritate și am fost nevoiți ca în 
câteva luni să recuperăm pentru a putea ges-
tiona în condiții de siguranță prima etapă. 
Vom solicita ca banii pe care îi vom recupera 
în cadrul acestor proiecte retrospective de la 
UE să fie redirecționați pentru a fi utilizați tot 
în sectorul sanitar”, a declarat Nelu Tătaru, 
ministrul Sănătății.

Programări pentru consultații în 
cadrul Policlinicii SCJU Sibiu

Reamintim pacienților care se prezintă pen -
tru consultații în Ambulatoriu că accesul în in-
terior se face controlat și că trebuie să 
res pecte cu strictețe instrucțiunile personalu-
lui, pentru ca activitatea să se desfășoare în 
condiții de siguranță: să păstreze o distanță 
sigură față de celelalte persoane; să nu a -
glomereze intrarea; să respecte orele de pro-
gramare; pacienții trebuie să poarte mască.  

La accesul în Ambulatoriu, se realizează 

triajul epidemiologic. Toate persoanele sunt 
obligate să completeze un formular tip, ca 
măsură de informare/siguranță/prevenție cu 
privire la noul coronavirus. De asemenea, la 
intrare se realizează dezinfecția mâinilor iar 
pacienții sunt termometrizați. Angajații ambu-
latoriului poartă echipamente de protecție. În 
cazul în care există suspiciuni de infectare, 
pacientul în cauză este trimis pentru consul -
tație în Unitatea de Primiri Urgențe.

Din dorința de a informa corect cetățenii județului Sibiu 
cu privire la accesarea serviciilor medicale din cadrul 
Ambulatoriului spitalului (Policlinica), vă aducem la 
cunoștință că programările se pot realiza telefonic la nu-
merele 0269504120 sau 0269504121, de luni până vineri 
între orele 07:00 19:00 sau online la adresa http://scjs.ro
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36 de artiști participă la prima ediție a eveni-
mentului Sibiu Contemporary Art Festival

36 de artiști participă la prima ediție a e -
venimentului Sibiu Contemporary Art Festi-
valAcest festival s-a născut ca o consecință 
a unui interes sporit manifestat de un număr 
mai mare de artiști vizuali locali de a activa 
și de a consolida și în Sibiu o scenă artisică 
valoroasă, dar și ca urmare a unor lipsuri: în 
vreme ce arta secolelor trecute (inclusiv cea 
românească) constituie un punct forte 
datorită Muzeului Național Brukenthal, iar 
pentru teatru, muzică, film, fotografie, artă 
stradală, dans, poezie, carte sau fashion 
există chiar mai multe festivaluri, multe con-
sacrate, segmentul artelor vizuale contempo-
rane nu este reprezentat pe măsură.  

În parteneriat cu Primăria Municipiului Sibiu 
(prin intermediul Agendei Culturale), Muzeul 
Național Brukenthal și Asociația culturală pic-
tor Octavian Smigelschi, au demarat prima 
ediție a Sibiu Contemporary Art Festival 
(SCAF), în galeria Muzeului de Artă Con -
temporană (str. Tribunei, nr. 6) și în spațiul de 
expoziție din Centrul de Informare Turistică 
al Primăriei Municipiului Sibiu (str. Samuel 
Brukenthal, nr. 2, intrarea din Piaţa Mare). 36 
de artiști din Sibiu, din țară și din străinătate 
sunt prezenți cu lucrări de pictură, grafică, fo-
tografie artistică, artă video, colaj, fotocolaj, 
pixel art, ebru, artă conceptuală, bijuterie 
con temporană și medii mixte, într-o expoziție 
care va putea fi vizitată până în 30 octombrie. 

Asociația Brukenthal von Studio rămâne 

consecventă unuia dintre scopurile asumate 
de la debut, reanimarea apetitului pentru 
artă, iar anul acesta au inaugurat un nou ca -
pitol ce urmează firesc în activitatea lor pe 
scena artistică sibiană, organizarea unui fes-
tival de artă vizuală contemporană, un pro -
iect ambițios de care crede că Sibiul are 
mare nevoie pentru a susține și a spori viz-
ibilitatea artiștilor locali și de a-i pune în dia-
log cu colegii de breaslă de aici și de peste 
hotare. 

„Ca de fiecare dată, am încercat să facem 
un eveniment de calitate, cu artiști invitați, 
cărora le suntem recunoscători și suntem 
onorați că au acceptat să expună cu noi. Ne 
face plăcere și că am putut aduna la un loc 
atâția artiști activi și tineri din Sibiu și sperăm 
că urmează rândul și altora în viitoarele ediții. 
Festivalul de artă contemporană îşi propune 
să promoveze creaţia vizuală artistică ro -
mânească şi internaţională de cea mai bună 
calitate, prin prezentarea unora dintre cei mai 
apreciați și cotați artiști ai momentului, pu -
nând accent pe potențialul scenei locale. 
Putem spune că ne dorim ca Sibiu Contem-
porary Art Festival să fie giuvaierul ce lipsea 
din coroana de festivaluri și evenimente cu 
notorietate a Sibiului. Dacă adăugăm galeri-
ile insuficiente și lipsa unui centru de artă 
modern, vedem de ce un asemenea festival 
este o necesitate și de ce un spațiu de tip 
Kunsthalle, care să-i dea amploare și să 

potențeze Sibiul ca reper cultural-artistic, 
este un deziderat. Deocamdată, asociația 
Brukenthal von Studio a pus bazele și spe -
răm ca interesul comunității pentru arta con -
temporană să se dezvolte odată cu festivalul 
și să-i asigure o lungă viață.”, transmit orga-
nizatorii evenimentului. 

Participanții la prima ediție: Celestina Albi -
șor, Laura Arena, Sorin D. Baciu, Sadegh 
Bagheri, Daniel Bălțat, Andreea Bernath-
Doncuțiu, Alexandru Bunescu, Andy Ciocan, 
Alexandru Cînean, Raluca Elena Coșăreanu, 

Lavinia Crețu, Ștefan Radu Crețu, Vlad Du-
mitru, Cristina Fău, Ileana Horoba-Danci, 
Carol Hruby, Adrian Luca, Andrzej Mazur, 
Ionela-Sandrina Mihuleac, Ilie Mitrea, Naoko 
Morisawa, Ioan Muntean, Diana Oancea-
Morar, Diana Pantea, Sergiu Pavălă, Mihai 
Pâslariu, Andrei Popa, Cătălin Precup, Albert 
Tiberiu Sofian, Alexandra Stoica, Robert 
Șimon, Vladimir Șetran, Robert Ștrebeli, Dan 
Șușa, Arezu Zargar, Mihai Zgondoiu 

Curator:  
Alexandru Constantin Chituță

Festivalul Brânzei și al Țuicii  
de la Rășinari, model de bună 
practică la nivel european 

Noi activități ale platformei Sibiu Sounds:  
2 zile de concerte cu trupe 
locale și workshop-uri

Festivalul Brânzei și al Țuicii de la Rășinari 
a fost acceptat în cadrul platformei Interreg 
Europe ca model de bună practică în dome-
niul ecoturismului și al produselor tradiționale 
locale, în cadrul proiectului internațional 
RAMSAT “Revitalizarea zonelor defavorizate 
și a zonelor montane prin turism alternativ 
durabil”, proiect finanțat prin programul IN-
TERREG EUROPE 2014-2020 și în cadrul 
căruia este partener și Primăria Rășinari. 
Evenimentul a fost acceptat în cadrul platfor -
mei Interreg Europe pentru a fi luat drept ex-
emplu și multiplicat și în alte regiuni ale UE. 

„Mărginimea Sibiulul este recunoscută în 
România ca o destinație ecoturistică și un 
furnizor de produse locale tradiționale. Fes-
tivalul Brânzei și al Țuicii de la Rășinari, pre-
cum și alte evenimente din Mărginime, re -
flec tă aceste valori. Acesta este motivul 
pentru care în cadrul grupului tehnic de lucru 
al proiectului au fost selectate câteva exem-
ple de bună practică din domeniul ecoturis-
mului, Festivalul de la Rășinari fiind printre 

acestea. Faptul că modelul de bună practică 
transmis de noi a fost acceptat pe platforma 
europeană Interreg Europe ne bucură și ne 
oferă garanția faptului că împreună organi -
zăm evenimente de calitate în Rășinari și 
Măr ginimea Sibiului”, spune Bogdan Bucur, 
primarul comunei Rășinari. 

Festivalul reunește actori importanți pre-
cum autorități publice locale, asociații și pro -
du că torii locali cu scopul de a promova 
patrimoniul culinar și cultural local. În acest 
sens, peste 5.000 persoane participă anual 
la acest festival. Evenimentul reprezintă și o 
oportunitate pentru 80 de producători din 
zonă de a-și vinde produsele, încurajând ast-
fel dezvoltarea unui lanț scurt de valorificare 
a produselor. Mai mult, evenimentul a fost 
unul dintre manifestările care au contribuit la 
câștigarea pentru Mărginimea Sibiului a pre-
miului EDEN de la Comisia Europeană – 
Destinație de excelență în turism și gastro -
nomie locală 2015.

Noi sunete ale trupelor sibiene se vor auzi 
la începutul lunii octombrie în Sibiu. După 
ediția a III-a a festivalului, care a avut loc în 
urmă cu două săptămâni, Platforma SIBIU 
SOUNDS își continuă misiunea de a aduce 
în atenție muzica locală și propune un nou 
context prin care fanii trupelor din Sibiu pot 
asculta live artiștii preferați. 

Vineri și sâmbătă, 2 și 3 octombrie 2020, 
Sibiu Sounds organizează două zile de con-
certe cu trupe sibiene care își cântă muzica 
originală. În prima seară, Sergiu, Revolver și 
Antract vor susține concerte live la Joyme 
Pub, iar în cea de-a doua seară evenimen -
tele continuă cu o serie de show-uri susținute 
de Elven Bird, Onenightstand și Suburbia11, 
în aceeași locație. 

„Am reușit și în acest an să organizăm 
evenimente și activități prin care am putut 
aduce în fața sibienilor câteva dintre trupele 
care își cântă muzica proprie. Datorită numă -
rului limitat de ore și spectatori pentru un 
concert, nu am putut implica toate trupele si-
biene în proiectele noastre, dar vom încerca 
prin platforma Sibiu Sounds să organizăm în 

continuare concerte pe parcursul anului și să 
le sprijinim prin promovare“, declară Ilie 
“Manole” Vlad, Președinte al Asociației Cul-
turale S.ART. 

În contextul în care Sibiul are peste do -
uăzeci de trupe care își cântă muzica proprie, 
unul dintre proiectele cele mai impor tante ale 
platformei Sibiu Sounds este producerea 
anuală a unei compilații muzicale cu cele mai 
noi piese originale ale acestora. Anul acesta 
s-a lansat a III-a ediție a CD-ului SIBIU 
SOUNDS “TOGETHER”, album care in clude 
17 compoziții proprii ale unora dintre cei mai 
importanți artiști locali. CD-ul poate fi găsit 
în centrele de informare turistică din oraș. 

În completarea show-urilor live, în 3 oc-
tombrie 2020 va fi organizat și un workshop 
de muzică dedicat artiștilor, care îl are invitat 
special pe Nelu Brîndușan, Founder & Editor 
in Chief Maximum Rock România. Informații 
suplimentare sunt disponibile pe pagina de 
Facebook SibiuSounds și pe site-ul www. 
sibiusounds.ro Proiectul este cofinanțat de 
Asociația Fondului Cultural Național.
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Patruzeci de alergători pentru o cauză nobilă

În această dimineață, 40 de persoane, 
sportivi sau amatori, copilași, tineri sau vârst-
nici s-au prezentat la linia de Start a com -
petiției sportive. Cei 40 de alergători fac parte 
din cei aproximativ 60 de cetățeni care au 
decis să susțină o cauză dedicată practicării 
sportului în rândul copiilor și nu numai. 

Este vorba despre amenajarea unui teren 
de sport unui loc în care copiii să poată face 
sport – va fi format dintr-un teren de fotbal și 
unul de badminton și volei. Proiectul va fi im-
plementat chiar în curtea Școlii Primare, 
unde în prezent este disponibil un spațiu ne-
folosit. Target-ul asociației a fost suma de 
7.000 de lei, ceea din fericire au și reușit să 
îi strângă. 

„Teren multifuncțional pentru practicarea în 
aer liber a activităților sportive este unul din-
tre proiectele de suflet al Asociației Vatra-
Satului din Săcădate, pe care l-am înscris în 
acest an la Maratonul Internațional Sibiu. Noi 
încercăm să strângem fonduri pentru un 
teren de sport pentru copiii din comunitatea 
noastră. Ne-am stabilit un target de 7000 de 
lei, pe care sperăm să îl depășim până în 1 
octombrie când se încheie perioada de do -
nații. Pe lângă amenajarea terenului de fotbal 

și a celui de volei și de badminton, vrem să 
reabilităm clădirea din apropierea acestor, 
unde vrem să realizăm vestiare și toalete. 
Ne-am propus să îl inaugurăm pe la jumă -
tatea luni octombrie a acestui an.”, a subliniat 
Anca Groza, președintele Asociației „Vatra-
Satului” din Săcădate. 

Pereții clădirii în care se vor afla vestiarele 
și toaletele vor „prinde” viață prin picturile re-
alizate de către artiștii locali Tarkan Fogoroș, 
Ioan Ștefan Socaci și Nicolae Radu Bucșa. 

„Lucrarea mea va fi ceva simplu și estetic, 
mai exact voi desena o minge, alături de pi-
cioarele unui jucător, iar în fundal vor fi ja -
loane. Mai întâi voi creiona schița în creion, 
după care voi folosi lavabilă de exterior.”, a 
spus Nicolae Radu Bucșa. 

De asemenea, fiecare voluntar își va lăsa 
amprenta în acel loc prin „ștampirea” propriei 
mâini sub forma unui copac pictat tot în inc-
inta clădirii. 

„Voi picta cuvântul gol pe unul dintre pereții 
folosind culori foarte vii, care să le atragă 
atenția jucătorilor și să le de-a forță în mo-
mentul fiecărei partied jucătorilor noștri.”, a 
declarat Ioan Ștefan Socaci.

Karatiștii Liceului Teoretic  
Axente Sever Mediaș, campioni 
mondiali în Polonia

Orașul polonez Szczecin a găzduit  recent 
cea de-a doua ediție a Cupei Mondiale de 
Karate WUKF. La competitie au participat 
400 de sportivi din 16 țări, printre care și din 
țara noastră. Din lotul național al României 
au făcut parte 4 sportivi ai clubului Ippon 
Mediaș, pregătiți de antrenorii Dora Maria 
Hanga și Doru Țichindelean. Este vorba de 
gemenii Andrei și Mihai Toma, respectiv de 
Iulia Ivan și Sabina Rotariu. 

Primii 3 sportivi sunt elevi ai Liceului Teo-
retic Axente Sever- Andrei și Mihai Toma sunt 
elevi in clasa a X-a Filologie intensiv Engleză 
și au concurat la categoria 14-15 ani. Cei doi 
au obținut locul I la kumite pe echipe, iar la 
kumite individual Mihai s-a clasat pe poziția 
a treia in vreme ce Andrei a terminat com -
petiția pe prima poziție. 

La categoria 16-17 ani Iulia Ivan din clasa 
a XI-a Științele Naturii intensiv Engleză a 
confirmat rezultatele bune obținute in ultimii 
ani. Astfel Iulia a obținut locurile I și III la ku-
mite pe echipe, iar la kumite individual s-a sit-
uat pe locul I. De asemenea, Iulia Ivan a 
participat și la competiția de kata individual, 
unde s-a clasat pe poziția a treia. 

Karatiștii Liceul Teoretic Axente Sever 
Mediaș, campioni mondiali în Polonia„Îi feli -
cităm pe sportivii axentiști care s-au dedicat 
acestui sport pe care îl practică în cadrul 
clubului Ippon Mediaș, precum și pe an tre -
norii lor. Îi felicităm pentru faptul că reprezintă 
cu cinste și onoare municipiul Mediaș și le 
dorim în continuare cât mai multe succese 
pentru naționala României.”, transmit re pre -
zentanții liceului medieșean. 

Copiii vor fi susținuți de către 
Guvern pentru a practica sport 
de performanță

Ministerul Tineretului și Sportului prin Di -
recția pentru Sport și Tineret a județului Sibiu 
va acorda un ajutor financiar sub formă de 
voucher în cuantum de 300 de lei doar în 
vederea achiziționării de echipament sportiv. 
Beneficiarii de voucher sunt copiii născuți în 
perioada 01.01.2005 - 31.12.2014, care se 
legitimează pentru prima dată la un club 
spor tiv deținător de certificat de identitate 
sportivă, în perioada 08 septembrie 2020 - 
30 noiembrie 2020, în vederea practicării 
sportului de performanță. 

„Instituția Prefectului Județului Sibiu infor -
mează cluburile sportive de pe raza județului 
Sibiu că Guvernul României acordă din acest 
an prin intermediul Ministerului Tineretului și 

Sportului, sprijin copiilor în practicarea spor -
tului de performanță, în baza O.U.G. nr. 
157/2020 și a Ordinului Ministrului Tineretului 
și Sportului nr. 1199/ 15.09.2020, publicat în 
Monitorul Oficial al României nr. 853/ 
17.09.2020.”, transmite Andreea Ștefan, pur -
tătorul de cuvânt al Instituției Prefectului 
Județului Sibiu. 

Detalii legate de modalitatea acordării a -
cestui sprijin pentru copiii din județul Sibiu 
care vor să practice sportul de performanță 
le găsiți în Normele metodologice  privind 
acordarea acestui ajutor financiar sub formă 
de voucher, pe pagina de Facebook  și pe 
site-ul Direcției Județene pentru Sport și 
Tineret Sibiu – www.tineretsibiu.ro

Asociația „Vatra-Satului” din Săcădate poate fi 
considerată un model pentru majoritatea ong-urilor din 
întreaga țară. O mână de voluntari au realizat în ultimii ani 
numeroase acțiuni și proiecte dedicate copiilor și tinerilor 
din localitatea Săcădate. Cea mai recentă reușită este 
participarea la Maratonul Internațional al Sibiului varianta 
aleargă de oriunde, unde au înscris proiectul  Teren 
multifuncțional pentru practicarea în aer liber a 
activităților sportive.
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Cinci școli și o gradiniță din Sibiu au  
suspendat cursurile în perioada următoare

Recent a avut loc Ședința Extraordinară a 
Comitetului Județean pentru Situații de Ur -
gență în cadrul căreia s-au adoptat Hotă -
rârea 46/2020 cu privire la suspendarea unor 
formațiuni de cursuri sau suspendarea cur-
surilor la nivelul întregii unități de învățământ 
și Hotărârea 47/2020 privind modalitățile de 
comunicare a evoluției COVID-19 în unitățile 
de învățământ.  

Conform Hotărârii 46/2020 a CJSU Sibiu s-
a aprobat suspendarea cursurilor după cum 
urmează în următoarele unități de învă ță mânt: 

Grădiniţa cu Program Prelungit „Elefănţelul 
Curios” Sibiu – grupa mijlocie, secţia română; 

Colegiul Agricol „D.P. Barcianu” Sibiu – 
clasa a XII-a C; 

Colegiul Naţional „O. Goga” Sibiu – clasa 
a IX-a E; 

Liceul Teoretic „Şt. L. Roth” Mediaş – clasa 
a XI-a C, secţia germană; 

Şcoala Gimnazială nr. 10 Sibiu – toate for -
ma ţiunile de studiu din unitatea de învă ţământ; 

Centrul Şcolar de Educaţie Incluzivă nr. 2 
Sibiu – toate formaţiunile de studiu din uni-
tatea de învăţământ. Comitetul Județean 

Campania „Donează un ghiozdan” se 
prelungește până la sfârșitul lunii 

Campania „Donează un ghiozdan”, progra -
mată inițial până în 11 septembrie, a fost pre -
lungită până la sfârșitul lunii septembrie. 
Me dieșenii interesați să doneze rechizite, 
ghiozdane, hăinuțe, încălțăminte sau alte lu-
cruri necesare unui elev la început de an 
școlar sunt așteptate la sediul Crucii Roșii 
Mediaș din Piața Regele Ferdinand I numărul 
15, în curtea Traube, de luni până vineri, în 
intervalul orar 09:00- 12:00. 

Persoană de contact este Rodica Șuteu, 
telefon 0740.617.043. Rugămintea organiza-
torilor campaniei este ca îmbrăcămintea și 
încălțămintea să fie noi.  

Anul trecut, nu me roși medieșeni  au venit 
în sprijinul elevilor care provin din familii cu 
dificultăți material. zeci de copii cu posibilităţi 
materiale reduse, au primit un ghiozdan plin 
cu rechizite și alte lucruri necesare la început 
de an școlar.

Elevii circulă gratuit cu autobuzul, 
fără documente doveditoare

Având în vedere contextul dificil cauzat de 
pandemie, elevii sibieni pot circula gratuit cu 
autobuzele Tursib. Acestora nu li se va solicita 
documente doveditoare până în data de 31 
octombrie 2020.  

Astfel, elevii au timp să obțină viza pe carnet 
pentru acest an școlar, fără a fi nevoiți să 

aglomereze cancelariile școlilor. 
Reamintim pe această cale elevilor și pă -

rinților că în mijloacele de transport este o -
bliga torie purtarea măștii. De asemenea, sub -
li niem că Tursib efectuează dezinfecția 
au tobuzelor cel puțin o dată pe zi, pentru sigu -
ranța pa sagerilor.

pentru Situații de Ur gență a adoptat Hotă -
rârea 46/2020, având în vedere situația epi -
demiologică înregistrată la nivelul județului 
Sibiu, precum și propunerile consiliilor de ad -

ministrație ale unităților de învățământ avi -
zate de Inspectoratul Școlar Județean Sibiu 
și de Direcția e Sănătate Publică Sibiu.  

Conform Hotărârii 47/2020 a CJSU Sibiu 

înce pând cu data 22.09.2020 situația privind 
evoluția COVID-19 la nivelul unităților de în -
vă țământ din județul Sibiu este comunicată 
de către Inspectoratul Școlar Județean Sibiu.
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